
سه شنبه 16 شهریور 1400  7 سپتامبر 2021   شماره 888 رویداد امروز2

سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن محکومیت حوادث 
یکشنبه شب در ولایت پنجشیر افغانستان گفت: اخبار 
پنجشیر واقعا نگران کننده و حملات دیشب نیروهای 

خارجی به اشد وجه محکوم است.
به گزارش مهر، سعید خطیب زاده ســخنگوی وزارت امور خارجه 
کشورمان صبح دیروز در نشست خبری با خبرنگاران که به صورت 
ویدئو کنفرانس برگزار شد، درباره برگزاری نشست آتی شورای حکام 
آژانس انرژی اتمی و همچنین موضوعات فنی بین آژانس بین المللی 
انرژی اتمی و سازمان انرژی اتمی کشورمان، گفت: اجلاس پیش روی 
شــورای حکام، یک نشست عادی است. تاکید می کنم هیچ طرفی 
اشتباه محاسباتی نکند و به سمتی نرود که مذاکرات وین تحت تاثیر 
قرار بگیرد. وی افزود: همه باید توجه کنند استفاده سیاسی از بستر فنی 
آژانس، پاســخ متفاوتی را از تهران در پی خواهد داشت. روابط ما با 
آژانس فنی و محترمانه است و مفاهمه عمیقی برقرار است،  امیدواریم 
بقیه مداخله نکنند. سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در خصوص 
سفر احتمالی »رافائل گروسی« به تهران، گفت: این خبر را شنیده ایم، 
اما نمی دانیم این ســفر برنامه ریزی شده است یا نه؛ باید از سازمان 

انرژی اتمی بپرسید.
خطیب زاده اضافه کرد: اما در موضوعات فنی، روابط خوب ما ادامه 
دارد. ســوالات مطرح شده آژانس نیز پاسخ داده شده و گفتگوها هم 
ادامه دارد.وی با بیان اینکه اصل گفتگوها انجام خواهد شــد، اظهار 
داشت: ایران هم بارها در سطوح مختلف این اجماع حاکمیتی را اعلام 
کرده و مذاکراتی که برای اطمینان از اجرای بی کم وکاست تعهدات 
آمریکا ذیل برجام آغاز شده است، حتما ادامه پیدا خواهد کرد.سخنگوی 
وزارت امور خارجه افزود: این گفتگوها باید تامین کننده منافع عالی مردم 
و جمهوری اسلامی ایران باشد که در چند سال گذشته با نقض مکرر 
آمریکایی هــا و بی عملی اروپا، این منافع برای مردم و ایران حاصل 

نشده است.
خطیب زاده گفت: این مذاکرات باید رفع تحریم های مندرج در برجام 
و قطعنامه ۲۲۳۱ را بی کم و کاست تامین کند. ما با این رسالت، حتی 
یک ساعت هم برای رفع تحریم های ظالمانه معطل نخواهیم ماند.  

وی همچنین در خصوص تغییرات شکل گرفته در دولت، گفت: همه 
طرف ها این را درک می کنند که دولت مستقر و وزرا مشخص شده اند 

و به زودی تمام مواردی که باید اعلام شود، اعلام خواهد شد.  
سخنگوی وزارت امور خارجه با بیان اینکه پیام های داده شده از سوی 
رئیس جمهور و وزیر امور خارجه درباره مذاکره روشــن است، افزود: 
طرف آمریکایی باید بداند با ذهنیت دوران ترامپ نمی تواند نتیجه ای 

جز شکست حداکثری داشته باشد.
خطیب زاده گفت: باید با یک دســتور کار واقعی و برای اجرای بی 
کم وکاســت، بر اساس »نه تعهد بیشتر یا کمتر« به وین بیایند. این 

چیزی است که می تواند به سرعت، همه ما را به نتیجه برساند.

سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن محکومیت حوادث شب گذشته 
در ولایت پنجشیر افغانستان گفت: اخبار پنجشیر واقعا نگران کننده و 

حملات دیشب به اشد وجه محکوم است.
خطیب زاده شهادت رهبران افغانستانی را مایه تاسف و تاثر عمیق 
دانست و گفت: ما حملات نیروهای خارجی را در دست بررسی داریم 
و همگان باید بدانند که تاریخ افغانستان نشان داده مداخله خارجی 
نتیجه ای جز شکست برای نیروی متجاوز نداشته است.وی تصریح 
کرد: محاصره مردم پنجشیر نگران کننده است و ایران تمام مساعی 
خودش را برای کمک به آلام مردم افغانستان و تشکیل دولت فراگیر 

بکار می گیرد.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی اضافه کرد: این خواست مردم افغانستان 
است که باید محقق شود و آینده افغانستان را معلوم کند و نه دخالت 
خارجی ها.خطیب زاده با بیان اینکه صلح پایدار از طریق گفتگوهای 
اصیل بین افغانی می گذرد، اظهار داشــت: من تذکر جدی می دهم 

که تمامی خطوط قرمز و تعهدات ذیل حقوق بین الملل رعایت شود.
وی تصریح کرد: جمهوری اسلامی ایران با دقت نظر و از نزدیک 
تحولات افغانستان را پیگیری می کند. نهادهای بین المللی در کنار 
کشورهای منطقه، وظیفه جدی دارند، صلح و آرامش را در افغانستان 
تضمین کنند. ســخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: به تمام 

گروه های افغانستانی کمک می کنیم تا صلح پایدار ایجاد شود.
خطیب زاده همچنین با اشــاره به بیانات رهبر انقلاب در خصوص 
افغانســتان، گفت: همانطور که مقام معظم رهبری فرمودند، رفتار 
دولــت آتی و گروه هایی که در افغانســتان در قدرت قرار می گیرند، 

رفتار جمهوری اسلامی و کشورها را در عرصه بین الملل مشخص 
می کند.  وی افزود: هرچقدر مسئولانه رفتار کنند پاسخ درست تری از 
کشورها، از جمله همسایگان و به ویژه ایران و نظام بین الملل خواهند 
گرفت.سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در خصوص روند واردات 
واکسن کرونا به کشورمان،  گفت: وزارت امور خارجه از روز اول و حتی 
قبل از اینکه کرونا وارد ایران شود، اولین دستگاهی بود که این خطر 
را در ســطح دولت گوشزد و اعلام کرد که این فراگیری در دنیا آغاز 
شده است.خطیب زاده افزود: پس از آن، چه در مرحله جذب کمک ها 
و منابع بین المللی برای مقابله با کرونا و چه در تسریع واردات واکسن، 
نقش کلیدی و اساسی داشته ایم.وی اظهار داشت: البته به جهت حفظ 
آرامش و فضای روانی جامعه، سعی کردیم با سکوت و در کنار مدافعین 

سلامت به تحقق برنامه ها کمک کنیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد: تمامی سفرا در کشورهای 
مختلف نقش کلیدی در تامین مواد اولیه و دستگاه های مورد نیاز، حتی 
برای تولید واکسن های داخلی داشتند.خطیب زاده اضافه کرد: به دلیل 
نیاز جامعه نمی توانستیم معطل بمانیم،  به همین دلیل واردات واکسن 
را از مقاصد مختلف پیگیری کردیم؛ چه با تولید مشــترک در کوبا و 
چه از روسیه، چین و هند.وی افزود: از سبد کواکس و سبدهای دیگر 
نیز واردات انجام شد و با تلاش های گسترده ای که صورت گرفت و 
به ویژه با جدیتی که در چند هفته اخیر بوده اســت، حداقل نزدیک 

۲۵ میلیون و ۳۰۰ هزار دُوز از چین واردات واکسن داشتیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان با بیان اینکه چندین میلیون 
دُوز نیز از ســبدهای کواکس، آسترازنکا داشتیم، گفت: از کشورهای 

دیگر هم چه به صورت اهدایی و خریداری داشــتیم که همه آنها در 
هفته جاری تشدید خواهد شد. خطیب زاده افزود: از دوستانم در وزارت 
بهداشت درخواست می کنم آمار دقیق و ریز را ارائه کنند. اما من این 
نوید بزرگ را می دهم که حداقل به میزان ۲۰ میلیون دوز واکسن تا 
سه هفته آینده وارد ایران خواهد شد که یک جهش عمده  در تزریق 

واکسن در کل کشور خواهد بود.  
وی تاکید کرد: اینکه من رقم دقیق را نمی گویم به این دلیل است که 
وزارت امور خارجه هیچگاه وعده نداده است از این رو هر وقت واردات 

انجام می شود، وعده محقق شده را اعلام می کند.
سخنگوی دستگاه دیپلماسی تصریح کرد: آنچه که می توانم بگویم، 
۲۰ میلیون دُوزی اســت که در ماه میــلادی جاری به همراه چند 
۱۰ میلیون دُوز اضافه در ماه اکتبر از مقاصد مختلف وارد خواهیم کرد 
و این در کنار تولید مشترکی است که انستیتو پاستور انجام می دهد. 
خطیب زاده همچنین در واکنش به بررسی سیاسی منشاء »کرونا« 
توسط برخی از کشورهای غربی، تصریح کرد: بررسی منشاء کرونا 

باید در مسیر خودش ادامه پیدا کند.  
وی افزود: اما آنچه آمریکا و برخی کشورهای غربی در سیاسی کردن 
منشاء کرونا انجام می دهند، آن هم در شرایطی که در میانه فراگیری 
کرونا همه باید همت کنند که همه مردم دسترسی برابر به درمان و 

واکسن کرونا داشته باشند، جای تاسف دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان تصریح کرد: الان باید تمرکز 
کنیم که کشورهای تولیدکننده واکسن کرونا، دسترسی یکسانی به 
کشــورها برای واردات بدهند و این امر تاکنون محقق نشده است.
خطیب زاده افزود: متاسفانه شاهد یک »آپارتاید« واکسن هستیم و 
کشورهای آمریکا و اروپایی باید به مسئولیت خودشان عمل کنند.وی 
تاکید کرد: همه را دعوت می کنم در میانه این درد و رنج جهانی به هم 
کمک کنند تا بشر از این فراگیری به سلامت عبور کند.سخنگوی 
وزارت امور خارجه کشورمان درباره اجلاس مجازی وزرای خارجه و 
نمایندگان ویژه همسایگان افغانستان نیز گفت: وزرای خارجه ای که 
با  »امیرعبداللهیان« تماس گرفتند در خصوص ابتکاراتی که درباره 
افغانستان مطرح است، نکاتی داشتند و قرار شد هر دو موضوع را در 
دستور کار بگذاریم که هم نمایندگان ویژه و هم وزرای خارجه، اجلاس 

داشته باشند. اما باید ببینیم تحولات به کدام سمت حرکت می کند.  
خطیب زاده اضافه کرد: ایران در کنار مردم افغانستان خواهد ایستاد. 

صلح و ثبات در افغانستان، صلح و ثبات ایران است.
وی با بیان اینکه ایران دوستی خود را با مردم افغانستان دارد و آن را 
نیز نشان داده است، اظهار داشت: همه سیاست اصولی ایران، درباره 
افغانســتان را می دانند. در چارچوب خواست و اراده مردم افغانستان، 
می خواهیم که به صلح و ثبات در افغانستان کمک کنیم.سخنگوی 
دستگاه دیپلماسی در واکنش به اظهارات یکی از مقامات آمریکایی 
نیز گفت: این ایران نبود که از »برجام« خارج شد و قطعنامه ۲۲۳۱ و 

تعهدات خود را نقض کرد؛  آمریکا بود که از برجام خارج شد و قطعنامه 
را نقض و تمام تلاش خود را کرد تا همه کشورهایی را که ذیل برجام 

با ما همکاری داشتند، مورد تحریم و تنبیه قرار دهد.
خطیب زاده اظهار داشت: ایران همواره در میز و اتاق برجام بوده و این 
ایالات متحده است که باید مجوز ورود به این میز را از ایران بگیرد.  
وی تصریح کرد: آمریکا سال ها است که به مردم ایران ظلم کرده و 

مردم ما را در مواجهه با تروریسم اقتصادی قرار داده است.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه افزود: جمهوری اســلامی تا ابد 
منتظر این نمی ماند که ایالات متحده با اهرم غیر قانونی و ظالمانه و 
تحریم های فراسرزمینی فشار بر مردم ایران وارد کند. خطیب زاده گفت: 
اطمینان می دهم اگر به صورت راستی آزمایی شده و دقیق منافع ایران 
تامین شود، جمهوری اسلامی ایران به عنوان طرف متعهد به برجام 

بازمی گردد و به تعهدات خود ذیل برجام عمل می کند.
وی در پاسخ به ســوال مهر، در خصوص آخرین تمهیدات وزارت 
امور خارجه برای سفر اربعین و همچنین لغو روادید بین ایران و عراق، 
گفت: ما هیچگاه لغو ویزا با کشورهای مختلف نداریم. البته به صورت 
یک جانبه موردی را تصویب کردیم و منوط به طرف مقابل بود، یعنی 
دولت عراق نیز لغو روادید را داشته باشد و آن وقت عملیاتی شود که این 
به خاطر عدم تصویب از طرف دولت عراق،  همچنان عملیاتی نشده 
است.ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: آنچه که در دوران اربعین 

معمولا اتفاق می افتد، لحاظ کردن مُهر ورود به جای روادید است.
خطیب زاده تصریح کرد: یعنی به تعبیر فنی تر لغو روادید نیســت 
اما روادید رایگان و مُهر ورود در گذرنامه ها به عنوان روادید اســت و 
این معمولاً در ایام اربعین اتفاق می افتد و امسال نیز اگر لازم باشد با 
توافق دو طرف انجام خواهد شد.وی همچنین در پاسخ به سوال دیگر 
خبرنگار مهر، در خصوص تصمیم جدید کشورمان در خصوص ادامه 
بررسی فرآیند »برجام« در وزارت امور خارجه یا شورای عالی امنیت 
ملی، گفت: هر تغییری که قرار باشد صورت بگیرد اعلام می شود، 
درغیراین صورت اگر قرار بر عدم تغییر باشد، چیزی برای اعلام شدن 
نیست.سخنگوی وزارت امور خارجه افزود: گمانه زنی هایی بوده و هفته 
های قبل نیز از من سوال شده و من هم گفتم، اگر تصمیم گرفته شود 
اعلام می کنیم.خطیب زاده تصریح کرد: آن چه که وجود دارد، این است 
که گفتگوهای وین، گفتگوهای کاملًا فنی برای اطمینان از اجرای 
برجام توسط ایالات متحده و طرف های دیگر است. مذاکرات برای 
رسیدن به یک متن جدید نیست؛ همچنین مذاکرات برای پذیرفتن 
تعهدات جدید هم نیست.وی اظهار داشت: از این رو آنچه که تاکنون با 
انباشت دانش و سوابق و مسائلی که در وزارت امور خارجه وجود داشته، 

همچنان در حال پیگیری است.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: اگر تصمیمی بخواهد در مجموعه 
حاکمیت گرفته شود، آن تصمیم اعلام می شود و فعلا هیچ گمانه زنی 

صحیح  نیست.

خطیب زاده در نشست خبری:

مذاکرات وین برای رسیدن به تعهدات جدید نیست
حسین زاده بحرینی عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

بانکمرکزینمیدانددربانکهاچهمیگذرد
یک عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: بانک مرکزی نمی داند در بانک ها 
چه می گذرد؛ ما در طرح بانکداری این خلاء را پرُ کردیم تا چشم بانک مرکزی 

باز شود و بداند که در بانک ها چه می گذرد.
به گزارش خبرگزاری موج، محمدحسین حسین زاده بحرینی نماینده مردم مشهد در مجلس 
در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت:» بانک مرکزی نمی داند در بانک ها چه می گذرد؛ ما در 
طرح بانکداری این خلاء را پُر کردیم تا چشم بانک مرکزی باز شود و بداند که در بانک ها چه 
می گذرد. دولت قبلی صراحتاً آن را نمی خواست. دولت جدید اگر واقعاً می خواهد کارهای جدی 

انجام دهد باید با اصلاحات مدنظر خودش از این طرح استقبال کند.«
کلیات طرح »مسئولیت، اهداف، ساختار و وظایف بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران« در 

مجلس به تصویب رسیده و کمیسیون اقتصادی مشغول بررسی جزییات آن است.
با اتمام بررســی در این کمیسیون، طرح بانکداری اسلامی در صحن علنی مورد رسیدگی 

قرار می گیرد.

اعلامجزئیاتوامبازنشستگانتامیناجتماعی
رئیس کانون عالی بازنشستگان و مستمری بگیران، با اعلام جزئیات وام 
بازنشستگان تامین اجتماعی گفت: امسال در مرحله  اول ۱۲۰ هزار فقره وام 

هفت و پنج میلیون تومانی به بازنشستگان پرداخت شده است.
به گزارش تجارت نیوز، علی اصغر بیات، درباره جزئیات پرداخت وام به بازنشستگان تامین 
اجتماعی گفت: با توجه به شرایط کشور و بازنشستگان از سال گذشته تصمیم گرفتیم سامانه ای 

را با همکاری سازمان تامین اجتماعی، بانک رفاه و کانون عالی بازنشستگان راه اندازی کنیم.
رئیس کانون عالی بازنشستگان و مستمری بگیران تامین اجتماعی بیان کرد: در سال گذشته 
به شکل غیر حضوری ۳۴۰ هزار فقره وام هفت میلیون تومانی به بازنشستگان پرداخت کردیم 
اما امسال در مرحله  اول ۱۲۰ هزار فقره وام هفت میلیون و پنج میلیون تومانی به آنها پرداخت 
شد.بیات ادامه داد: ما سهمیه استان ها را بر اساس برنامه ریزی که از قبل انجام شده بود اعلام 
کردیم و در تاریخ ۱۱ شهریور ۱۲۰ هزار فقره وام بازنشستگان در دور سوم پرداخت شد. ثبت نام 
و دریافت این وام از طریق سامانه  به شکل غیر حضوری پرداخت شده تمام سعی ما این است 

که مراجعات بازنشستگان به بانک به شعبات تامین اجتماعی و کانون ها کم تر شود.
وی افزود: این سامانه کاملا غیرحضوری بوده و اسامی بازنشستگان در آن ثبت می شوند. فقط 
کاربر اسم و مشخصات خود را وارد سامانه می کند. بازنشستگان عزیز ما به این نکته توجه کنند 

که اولا خط موبایل در زمان باید به نام خود فرد باشد تا احراز هویت انجام شود.
بیات گفت: پرداخت وام به صورت کاملا غیرحضوری بوده و متقاضیان از طریق ســامانه 
در کانون استان ها ثبت نام کرده اند.رئیس کانون عالی مستمری بگیران و بازنشستگان کشوری 
تصریح کرد: بازنشستگان توجه کنند برخی موارد مانند چک برگشتی و معوقه ها باعث می شود 
در دریافت وام با مشــکل مواجه شوند. گفتنی است بازنشستگان می توانند از طریق سایت 

کانون های بازنشستگی استان ها اقدام به ثبت نام وام کنند.

باحلواحلواکردندهانمردمشیریننمیشود
یک عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
با شعار، مجلس و دولت انقلابی نمی شوند، گفت: باید بپذیریم با حلوا حلوا 

کردن، دهان مردم شیرین نمی شود.
به گزارش ایسنا، جعفر قادری نماینده شیراز در مطلبی در صفحه توییتر خود نوشت: »با شعار، 
مجلس و دولت انقلابی نمی شوند. اگر عمکردها انقلابی باشد و مردم حلاوت و شیرینی کار 
انقلابی را بچشند، انقلابی بودن مجلس و دولت را باور می کنند. باید بپذیریم که با حلوا حلوا 

کردن، دهان مردم شیرین نمی شود.«

دوشیفتهشدنمراکزواکسیناسیون
دراستانتهرانازچهارشنبه

استاندار تهران گفت: مراکز ۱۳۵ گانه واکسیناسیون در سطح استان از روز 
چهارشنبه به صورت دو شیفت فعالیت می کنند و نیروهای بسیج، هلال احمر 

و نیروهای مدیریت بحران شهرداری تهران به کمک کادر درمان می آیند.
به گزارش تسنیم، انوشیروان محسنی بندپی استاندار تهران اظهار کرد: در حال حاضر وضعیت 
استان در بیماران سرپایی 9 درصد و بیماران بستری 6/8 درصد کاهش داشته اما متاسفانه هنوز 
آمار فوتی ها بالا است.وی گفت: در حال حاضر میزان رعایت فاصله گذاری اجتماعی در استان 

6۴ درصد است؛ این در حالی است که تراکم جمعیت در استان تهران بسیار بالاست.
استاندار تهران افزود: ناوگان حمل و نقل شهری، دفاتر پیشخوان، بانک ها و پاساژها کماکان 
کمترین میزان رعایت فاصله گذاری اجتماعی  را دارند؛ بازرســی ها در حوزه صیانت سلامت 
شــهروندان انجام می گیرد و قطعاً در این خصوص برخوردهای اداری و قضایی لازم صورت 
خواهد گرفت.محســنی بندپی ادامه داد: تا عصر روز گذشته، ۳6 درصد مردم استان با عدد ۵ 
میلیون و ۱۱6 هزار و 7۱9 نفر  نفر  در استان تهران واکسینه شده اند و در مقایسه با آمار کشوری  
این آمار قابل قبول است. اگر بازگشایی مدارس را به تعویق انداختیم به این خاطر است که 

دانش آموزان باید  هر دو دز واکسن را دریافت کنند تا بعدها با مشکل مواجه نباشیم.
وی اضافه کرد: مراکز ۱۳۵ گانه واکسیناسیون در سطح استان از روز چهارشنبه به صورت 
دو شیفت فعالیت می کنند و با کمک نیروهای بسیج ،هلال احمر و نیروهای مدیریت بحران 
شهرداری تهران به کمک کادر درمان می آیند و کمیته پیشگیری از سرقت نیروی انتظامی 
اعلام آمادگی کرد تا محموله های واکسن در استان را از مقصد تا مبدا اسکورت کنند و درباره 
سرقت واکسن یکی دو مورد وجود داشت که البته عوامل آن نیز شناسایی و با آنها برخورد شد.

دیوان محاسبات اعلام کرد
مالیاتبرخانههایلوکسوخودروهایلاکچری

همچنان»صفر«
دومین گزارش نظارت مستمر بر اجرای بودجه ۱۴۰۰ از سوی دیوان محاسبات 

کشور منتشر شد.
به گزارش ایسنا، دیوان محاسبات کشور اعلام کرد: در بازه زمانی ۴ ماه ابتدای سال، از مجموع ۱7۵ 
جزء بند و تبصره، مفاد، 6۰ حکم ۳۴.۵ درصد به صورت کامل اجرا شده است و تعداد ۵۵ حکم معادل 
۳۰ درصد از احکام به صورت ناقص اجرا شــده و 6۰ حکم معادل ۳۴.۵ درصد کلًا اجرا نشده است.
نکته قابل توجه این که از مجموع ۱۱۱8 دستگاه اجرایی مشمول ارایه صورتحساب ماهانه، تعداد 9۰۰ 
دستگاه معادل 8۱ درصد در موعد مقرر گزارش دستگاه خود را به دیوان محاسبات کشور ارائه نموده اند 
و ۲۱8 دستگاه اجرایی معادل ۱9 درصد همچنان به عنوان »حساب نداده« شناخته می شوند.لازم به 
ذکر است با همکاری خزانه داری کل کشور، تعداد دستگاه های »حساب نداده« از ۳۰6 دستگاه در پایان 
اردیبهشت ماه به ۲۱8 دستگاه در پایان تیرماه کاهش یافته است.بررسی وضعیت تحقق منابع و مصارف 
بودجه دولت در ۴ ماهه منتهی به تیرماه ۱۴۰۰ از تحقق ۴7 درصدی منابع بودجه ای در مقابل تحقق 
6۲ درصدی مصارف حکایت دارد که به منظور پوشش کسری موجود، دولت بخشی از این کسری 
را از محل تنخواه گردان خزانه و بخشــی دیگر را از محل منابع موضوع ماده ۱۲۵ قانون محاسبات 
عمومی تامین نموده است.عدم توفیق در حصول کامل منابع درآمدی پیش بینی شده در قانون از سوی 
دستگاه های اجرایی متولی امر، در مقابل تحقق کامل غالب هزینه ها و مصارف پیش بینی شده، منجر به 
ادامه روند کسری در بودجه کل کشور در ۴ ماه ابتدای سال شده است.یافته های دیوان محاسبات کشور 
نشان می دهد بیش از 9۰ درصد از درآمدهای مالیاتی مستقیم در ۴ ماه ابتدای سال نسبت به میزان پیش 
بینی شده در قانون بودجه محقق شده که این میزان نسبت به مدت مشابه ۲ ماهه ابتدای سال رشد 
نشان می دهد.یادآور می شود مالیات بر خانه های لوکس و خودروهای لاکچری به جهت عدم تصویب 
مقررات در دولت، همچنان صفر است.بیشترین درصد تحقق منابع درآمدی در ۴ ماه منتهی به تیرماه، 
مربوط به فروش و واگذاری انواع اوراق مالی و اسلامی و درآمدهای مالیاتی و کمترین میزان تحقق در 
بخش واگذاری شرکت های دولتی، منابع حاصل از واگذاری طرح های تملک دارایی های سرمایه ای و 

فروش و واگذاری اموال منقول و غیرمنقول دستگاه های اجرایی بوده است.

سازمان هواپیمایی:
فعلابرنامهایبرایپروازهایاربعیننداریم

مدیرکل دفتر نظارت بر فرودگاه ها، شــرکت ها و موسسات هوانوردی سازمان 
هواپیمایی کشوری گفت:  تاکنون برنامه ای از سوی دو کشور عراق و ایران برای 
ســفرهای اربعین و پروازهای آن به صورت رســمی ابلاغ نشده است و ما تابع 

تصمیمات و پروتکل های بهداشتی هستیم.
به گزارش ایسنا، حسن خوشخو -مدیرکل دفتر نظارت بر فرودگاه ها، شرکت ها و موسسات هوانوردی 
ســازمان هواپیمایی کشوری- در گفت وگو با ایسنا در این باره اظهار کرد: تا کنون از سوی دو کشور 
تصمیمی برای برگزاری یا عدم برگزاری مراســم اربعین گرفته نشده و به صورت رسمی درباره این 
موضوع به ما اطلاع نداده اند.وی افزود: شرکت های هواپیمایی منتظر تصمیم گیری  مسئولان دو کشور 
در این زمینه هستند. اگر  برنامه ای برای برگزاری مراسم اربعین در این شرایط کرونایی باشد، مسلما 
برنامه ریزی ها برای پروازهای اربعین نیز از سوی شرکت های هواپیمایی انجام شده و به اطلاع زائران 
خواهد رسید.مدیرکل دفتر نظارت بر فرودگاه ها، شرکت ها و موسسات هوانوردی سازمان هواپیمایی 
کشــوری ادامه داد: سازمان هواپیمایی کشوری و ایرلاین های داخلی تابع تصمیمات و پروتکل های 
بهداشتی هستند و هر تصمیمی در این زمینه گرفته شود آن را اجرایی خواهیم کرد.البته خبرهایی مبنی 
بر برگزاری محدود مراسم اربعین حسینی از سوی مقامات عراقی منتشر شده است و حکایت از این دارد 
که حدود ۳۰ هزار زائر ایرانی با شرایط خاص مجوز ورود هوایی به عراق را خواهند داشت. یکی از این 
شرایط، تزریق دو دوز کامل واکسن کرونا است و تقاضای کسانی پذیرفته می شود که دوز دوم را تا پایان 

هفته جاری دریافت کرده باشند. البته ممکن است در روزهای آتی، تصمیمات اتخاذ شده تغییر کند.

اخبار کوتاه 

رئیس مجلس شــورای اسلامی ضمن تاکید بر اصلاح فرآیند 
قانونگذاری در کشــور، گفت: اصلاح فرایند قانونگذاری برای 
کنترل ورودی ها و مصوبات و به خصوص حل مشکلات کشور 

بسیار موثر خواهد بود.
به گزارش مهر، محمدباقر قالیباف دیروز در جلسه شورای هماهنگی مجلس با 
حضور روسای کمیسیون های مختلف و موضوع بررسی ایرادهای شایع شورای 
نگهبان نسبت به طرح ها و لوایح مصوب مجلس شورای اسلامی، گفت: مجلس 
دو وظیفه جدی و اساســی در حوزه های قانونگذاری و نظارت بر عهده دارد و 
در این راستا از دو سازمان مهم مرکز پژوهش های مجلس و دیوان محاسبات 
کل کشور اســتفاده می کند.وی ادامه داد: مرکز پژوهش های مجلس و دیوان 
محاسبات کشور باید تلاش کنند تا بهترین خدمات و کمک را از نظر مشورتی 
و پژوهشی به نمایندگان در صحن و کمیسیون های مجلس ارائه کنند.رئیس 
مجلس شــورای اسلامی ضمن اشــاره به اینکه در خصوص این موضوع در 
نشست دیروز هیئت رئیسه مجلس مباحث جدی مطرح شد، تصریح کرد: مرکز 

پژوهش های مجلس و دیوان محاسبات باید گزارشی در مورد چگونگی استفاده 
هر چه بهتر از ظرفیت های این دو سازمان در جلسه شورای هماهنگی و صحن 
علنی مجلس ارائه دهند تا نمایندگان بتوانند، این موارد را به عنوان مطالبه از این 
دو سازمان پیگیری کنند.قالیباف تاکید کرد: افرادی که از حوزه نظارت و قوانین 
در مجلس حضور دارند نیز باید کارشناسانی را در این دو سازمان داشته باشند تا 
بتوانند به روسای کمیسیون ها در خصوص تنظیم مطالب، انجام اصلاحات شکلی 
و محتوایی طرح ها و لوایح و مصوبات کمک کنند و به این شکل اقدامات با دقت 
لازم انجام شود.وی در ادامه با بیان اینکه با توجه به تغییر دولت و ظرفیت اجرایی 
جدید کشور، بازنگری در برخی لوایح و اصلاح آن باید مدنظر قرار گیرد، گفت: بر 
اساس دستور مقام معظم رهبری اولویت با ارائه لایحه است و ما باید این موضوع 
را به صورت جدی در مجلس پیگیری کنیم.رئیس مجلس شورای اسلامی ضمن 
تاکید بر اصلاح فرآیند قانونگذاری در کشور، گفت: اصلاح فرایند قانونگذاری برای 
کنترل ورودی ها و مصوبات و به خصوص حل مشکلات کشور بسیار موثر خواهد 
بود تا ایرادات آیین نامه ای و قانونی طرح ها و لوایح قبل از ارائه به صحن رفع شود.

رئیس کمیسیون صنایع مجلس یازدهم درباره مجوز آمریکا به 
کره جنوبی مبنی بر تهاتر مطالبات ایران از کره جنوبی با کالاهای 
تولید شده در ال جی و سامسونگ، اقدام کره جنوبی در راستای 
بازگرداندن پول های بلوکه شده ایران از طریق تهاتر را خلاف 

قوانین و مقررات بین المللی عنوان کرد.
به گزارش ایلنا، عزت الله اکبری تالارپشتی درباره مجوز آمریکا به کره جنوبی 
مبنی بر تهاتر مطالبات ایران از کره با کالاهای تولید شده در ال جی و سامسونگ، 
گفت: بخشی از منابع مالی ایران در کره جنوبی بلوکه شده و این کشور موظف 

است با توافق با جمهوری اسلامی ایران این اعتبار را به ما بازگرداند.
نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس شورای 
اسلامی افزود: در صورتی که کره جنوبی سعی کند بدون توافق با ایران پول های 
بلوکه شده ما را فقط از طریق تهاتر کالاهای ال جی و سامسونگ تسویه کند، 

خلاف قوانین و مقررات بین المللی عمل کرده است.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه کره 

جنوبی نباید پرداخت بدهی خود را منوط به تهاتر کالا کند، به دولت سیزدهم 
توصیه کرد که بهتر است زیربار تهاتر کالاهای ال جی و سامسونگ نرود.

نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری، اسلامشهر و پردیس در مجلس با بیان 
اینکه کره جنوبی حق ندارد پرداخت پول ایران را موکول به اجازه آمریکا کند، 
گفت: آمریکا برخلاف قوانین بین المللی، قوانین داخلی خود را به دنیا دیکته 
می کند، این یعنی قانون جنگل. این یعنی ذلت برای کره و مشارکت این کشور 
در راهزنی و کلاهبرداری آمریکا. مجلس در قبال اینگونه برخوردها بی تفاوت 
نمی ماند، آمریکا و همه کشورهای شریک جنایاتش باید به قوانین بین المللی 
و حقــوق ملت ها احترام بگذارند در غیر این صورت باید منتظر عکس العمل 

شدید ملت ها باشند.
رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس در پایان گفت: دولت باید حمایت از 
تولید داخل را در اولویت قرار دهد. تحریم ها فرصتی مناسب برای رشد و بالندگی 
صنایــع داخلی به ویژه لوازم خانگی فراهم کرد به گونه ای که در حال حاضر 

تولیدکنندگان این حوزه می توانند نیازهای کشور را تامین کنند.

قالیباف در نشست شورای هماهنگی مجلس: رئیس کمیسیون صنایع مجلس:

فرایند قانونگذاری باید اصلاح شود کره جنوبی نباید پرداخت بدهی خود را منوط به تهاتر کالا کند

سخنگوی کمیسیون اقتصادی اظهار داشت: خبر خوش برای مردم 
این اســت که به زودی جاماندگان از سهام عدالت هم سهام دار 
می شوند که اولویت آنها سازمان ها تحت پوشش نهادهای حمایتی 

هستند.
غلامرضا مرحبا در گفت وگو با ایلنا درباره تعیین تکلیف جاماندگان سهام عدالت 
اظهار داشت: سال گذشته کمیسیون اقتصادی مجلس درباره جاماندگان سهام 

عدالت تعیین تکلیف کرد و پوشش جاماندگان سهام عدالت قانون شد.
وی با بیان اینکه تحت پوشش های کمیته امداد بیشترین جمعیت جاماندگان 
سهام عدالت هستند، گفت: درباره تعداد افراد جامانده از سهام عدالت اختلاف 
نظرهایی بین دستگاه ها وجود دارد. البته جاماندگان سهام عدالت از اقشار مختلف 
هستند اما در میان آنها تحت پوششین کمیته امداد بیشترین جمعیت از جاماندگان 

محسوب می شوند.  
ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس ادامه داد: در دوره خدمت دولت 
دوازدهم، بحث جاماندگان از سهام عدالت را مطرح و تعیین تکلیف کردیم اما 
دولت دوازدهم این مصوبه قانون را به اجرا نرساند. به هر حال وقتی این موضوع 
قانون شد و به تصویب شــورای نگهبان رسید، ترک فعل آن جرم محسوب 

می شود.
مرحبا افزود:  وقتی دولت دوازدهم این قانون را به اجرا نرســاند و پروســه آن 
طولانی شد، کار به دولت سیزدهم کشید و هر دولتی موظف به اجرای قوانین 
است که البته آقای خاندوزی زمانی که در مجلس و کمیسیون اقتصادی حضور 

داشت، موافق موضوع حمایت از جاماندگان سهام عدالت بود و به این موضوع 
اشراف دارد. 

وی بــا بیان اینکه با همراهی دولت در اجرای این قانون، بحث جاماندگان از 
سهام عدالت سریع تر انجام می شود، گفت: به طور قطع با همراهی دولت این 
موضوع سریع تر انجام می شود تا اینکه مجلس بخواهد از ابزار قانونی و با ورود 

قوه قضاییه اقدام کند.
وی در پاســخ به این سوال که محل تامین سهام برای جاماندگان کجاست، 
اظهار داشــت: اجرای این قانون ممکن است برای دولت بار مالی داشته  باشد 
اما محل تامین از سبد دستگاه هایی است که سهام شان برای سهام عدالت در 
نظر گرفته شده  بود و از همان سبد و از باقیمانده همان سهام شرکت ها، سهام 

جاماندگان تامین می شود.
مرحبا تاکید کرد: اگر این قانون زودتر تصویب می شد دولت دوازدهم هم در 
ادامه کار خود مجبور به تمکین از این قانون بود وگرنه مجلس سازو کارهایی دارد 
از جمله ماده ۲۳۴ آیین نامه داخلی که گزارش به صحن علنی می رود و پس از 

رای گیری و به قوه قضاییه. 
پیش ازاین هم در مواردی مانند قانون چک که دولت آنرا به اجرا نمی رساند، 
مجلس ورود کرد و با اعمال نظارت مجلس، بانک مرکزی اجرای قانون جدید و 
چک های صیادی را پذیرفت.وی ادامه داد: خبر خوش برای مردم این است که به 
زودی جاماندگان از سهام عدالت هم سهام دار می شوند که اولویت آنها سازمان ها 

تحت پوشش نهادهای حمایتی هستند. 

مرغداران نگران کمبود مجدد مرغ در بازارند. آنها می گویند یکی 
از دلایل کمبود مرغ در بازار افزایش قیمت جوجه های یک روزه 
و کاهش واردات تخم مرغ های نطفه دار است. اما به نظر می رسد 

واردات تخم مرغ های نطفه دار از ترکیه کلید زده شده است.
بــه گزارش تجارت نیوز، قیمت جوجه یک روزه گوشــتی به حدود ۱۰ هزار 
 تومان رسیده اســت. از طرف دیگری وضعیت تخم مرغ های نطفه دار در بازار

 خوب نیست. با افزایش قیمت جوجه های یک روزه، دولت به فکر نحوه تامین 
تخم مرغ نطفه دار افتاده و حالا این تخم مرغ ها از ترکیه قرار است وارد ایران شود.

تولید مرغ آن قدر کاهش یافته که مرغداران می گویند دولت قبل به فکر واردات 
جوجه های یک روزه از اروپا افتاده بود اما به دلیل افزایش هزینه های حمل و نقل، 
بهای تمام شده این جوجه ها برای تولیدکنندگان گران تمام می شد و بنابراین 
دولت از این تصمیم صرف نظر کرد.هر چند که در اردیبهشــت امسال قاچاق 
تخم مرغ نطفه دار از ایران به خارج خبرســاز شد حالا اما روند واردات معکوس 
شده است.رئیس اتحادیه صنف فروشندگان مرغ و ماهی با اعلام این خبر به 
تجارت نیوز گفت: تولید مرغ نسبت به تقاضای موجود در بازار بین ۲۵ تا ۳۰ درصد 
کاهش پیدا کرده است اما در اواخر شهریور با تصمیم جدید دولت مبنی بر واردات 

تخم مرغ های نطفه دار میزان تولید جوجه های یک روزه افزایش پیدا می کند.
آیا مرغ گران می شود؟

این روزها قیمت مرغ در بازار نوســان شدیدی پیدا کرده است. مرغ حتی به 
کیلویی ۴۵ هزار تومان هم رســید. مرغدارها می گویند از این شرایط ناراضی 

هستند و احتمال دارد با تعیین وزرای جدید در دولت رئیسی، مرغ از نیمه دوم 
سال گران شود. این گفته ها در شرایطی مطرح می شود که مهدی یوسف خانی 
هم با مرغداران موافق و معتقد است برای افزایش میزان تولید و جلوگیری از 
ورشکستگی مرغدارها قیمت مرغ باید واقعی شود.او توضیح داد: با افزایش قیمت 
نهاده های تولید قیمت واقعی مرغ کیلویی ۲۴ هزار و 9۰۰ تومان نیست. انتظار 
می رود با واقعی شدن قیمت مرغ در دولت جدید میزان تولید زیاد و کمبود برای 

همیشه برطرف شود.
فروشــندگان مرغ مدعی هستند که مرغ در بازار به دو دلیل نوسان دارد. اول 
کمبود جوجه های یک روزه که این مســاله قیمت جوجه های یک روزه را به 
بیش از ۱۰ هزار تومان رسانده است.رئیس انجمن تولیدگنندگان مرغ گوشتی 
هم علت نوسان قیمت مرغ را افزایش قیمت جوجه یک روزه و گرانی نهاده های 
مرغ می داند.محمد یوسفی به تجارت نیوز توضیح داد: مشکل اصلی مرغداران که 
باعث نوسان قیمت مرغ شده، تامین خوراک است. کشور به واردات جوجه یک 
روزه یا تخم مرغ نطفه دار نیازی ندارد. بلکه مشکل اصلیِ مرغ ها کمبود دان است.

او همچنین گفت: هرچند قرار است با واردات تخم مرغ نطفه دار بهای جوجه یک 
روزه را کاهش دهند اما چنانچه در دولت جدید نا اطمینانی ها در حوزه خوراک 
مرغ افزایش پیدا کند با تولید ۱۴۰ میلیون مرغ نیاز مصرفی مردم هم برطرف 
نمی شود.هفته گذشته هم مرغداران از یک اتفاق عجیب در بازار مرغ خبر دادند 
آنها گفته بودند به دلیل افزایش نرخ کرایه های حمل و نقل نهاده های دامی به 

مرغداری ها نمی رسد!

سخنگوی کمیسیون اقتصادی: مرغ باز هم گران می شود؟

به زودی تمام مشمولان سهام عدالت سهام دار می شوند واردات تخم  مرغ نطفه دار از ترکیه

بازار خودرو این روزها در حالی در سراشیبی قیمت قرار گرفته که 
نمایندگان مجلس به دنبال اجرای طرحی برای ساماندهی این 

بازار هستند. اما راهکارهای واردات خودرو در این طرح چیست؟
به گزارش تجارت نیوز، ثبات نسبی و نوسانات رو به پایین قیمت ارز طی روزهای 
جاری باعث نزولی شــدن قیمت برخی خودروهــا و ثبات نرخ بعضی دیگر از 
خودروها در بازار شده است.در این وضعیت تعداد زیادی فروشنده خودرو در بازار 
وجود دارد، اما خریدار چندانی دیده نمی شود و بیشتر متقاضیان فعلا برای خرید 

خودرو دست نگه داشته اند.
در این شرایط هم اکنون قیمت پژو ۲۰6 صندوق دار با افت یک میلیون تومانی به 
۳۱۱ میلیون تومان و قیمت پژو ۲۰6 تیپ ۲ با کاهش یک میلیون تومانی به ۲۵۱ 
میلیون تومان رسیده است.بازار خودرو در شرایطی ناآرام است که واردات خودرو 
از سال 97 ممنوع شده و در عین حال، تولید خودروسازان نیز طی سال های اخیر 
پاسخگوی نیاز بازار نبوده است. در چنین وضعیتی شاهد نوسان قیمت ها در بازار 

خودرو با کوچکترین نوسان نرخ ارز هستیم.
به منظور ساماندهی به این بازار، نمایندگان مجلس طرح آزادسازی واردات خودرو 
را در دستور کار خود قرار داده اند که این طرح به تصویب اولیه در کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس رسیده و حالا در فاز نهایی تصویب قرار گرفته است.پس از ایراد 
شورای نگهبان به ماده ۴ طرح ساماندهی خودرو، مبنی بر واردات محصولات 
هیبریدی با تعرفه صفر و مغایر خواندن آن با سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی، 
کمیسیون صنایع این ماده از طرح را با اصلاحاتی در چارچوب آزادسازی مشروط 
واردات تایید کرد.بر این اساس هر شخص حقیقی و حقوقی می تواند نسبت به 
واردات خــودرو در قالب یکــی از دو روش »در ازای صادرات کالا« یا »واردات 
بدون انتقال ارز« اقدام کند. این دو روش برای ورود خودروهای خارجی با هدف 
»استقلال واردات خودرو از تعهد ارزی سیاستگذار« طراحی شده است. در مصوبه 
اولیه ورود خودروهای کارکرده حداکثر سه  سال ساخت نیز مجاز اعلام شده است.

اما راهکارهای واردات خودرو در طرح نمایندگان چیست؟

در ماده ۴ طرح اولیه ســاماندهی خودرو، تعرفه صفر بــرای ورود خودروهای 
هیبریدی پیش بینی شده بود که شورای نگهبان این ماده را مغایر بندهای 8 و 9 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی و در نتیجه مغایر بند ۱ اصل ۱۱۰ قانون اساسی 

دانست و طرح را برای دومین بار به مجلس عودت داد.
اعضای کمیســیون صنایع مجلس نیز در اصلاحیه ماده ۴ با قید شروطی بر 
آزادسازی واردات خودرو تاکید کردند. در اصلاحیه کمیسیون صنایع آمده است: هر 
شخص حقیقی و حقوقی می تواند به ازای صادرات خودرو یا قطعات یا سایر کالاها 
و خدمات مرتبط با انواع صنایع نیرو محرکه یا از طریق واردات بدون انتقال ارز 
نسبت به واردات خودروی تمام برقی یا دو نیرویی )هیبریدی( یا واردات خودروی 
بنزینی یا گاز سوز با برچسب انرژی B و بالاتر یا دارای شاخص ایمنی ۳ ستاره 

یا بالاتر بر اساس گواهی های استاندارد معتبر، معادل ارزش صادراتی اقدام کند.
حجــت الله فیروزی، عضو کمیســیون صنایع و معــادن در این مورد گفت: 
ارز موردنیاز برای واردات خودرو از داخل کشــور تامین نمی شــود، بلکه افراد و 

خودروسازانی می توانند واردات خودرو انجام دهند که خودرویی صادر کرده باشند و 
از محل صادرات خودرو و معادل آن، می توانند خودرو وارد کشور کنند.

به گفته وی، قطعه سازان نیز اگر قطعه صادر کنند، می توانند معادل آن، خودرو 
بیاورند. همچنین افراد حقیقی غیردولتی که نفت خریداری و آن را صادر کنند نیز 

می توانند از محل ارز آن، خودرو به کشور وارد کنند.
فیروزی ادامه داد: همچنین اشخاصی که ارز در بیرون از کشور داشته و تعهدی 
نســبت به بازپرداخت آن به دولت ندارند، می توانند از محل آن خودرو به کشور 

وارد کنند.
خودروسازان و قطعه سازان اردیبهشت امسال در نامه ای به رئیس کمیسیون 
صنایع مجلس در کنار درخواســت برای آزادسازی واردات خودرو از رضایتشان 
برای واردات خودرو خبر دادند. در بند ۲ این نامه، خودروسازان و قطعه سازان اعلام 
کردند که هیچ مخالفتی با آزادســازی واردات خودرو ندارند و آن را باعث ایجاد 

فضای رقابتی سالم می دانند.

یک کارشــناس اقتصادی با بیان اینکه مشــکل 
ما نقدینگی نیســت گفت: مشــکل اصلی، وجود 
نقدینگی ها در بخش های غیرمولد است که منجر 

به تورم می شود.
به گزارش تســنیم، دکتر مرتضی افقه، عضو هیئت علمی 
دانشــگاه در خصوص اقدامات کوتاه مــدت و بلندمدت برای 
کاهــش نرخ تورم و افزایش قدرت خرید مردم گفت: دولت ها، 
درمورد جراحی های عمیق اقتصادی به صورت ریشه ای عمل 

نکردند و ســی سال است که حرفهای تکراری می زنیم و می 
شــنویم بدون اینکه مشکلی حل شود و دلیلش هم ریشه ای 
نپرداختن به موضوعات اســت.وی افزایش درآمدهای مالیاتی 
را نیازمند افزایش تولید داخلی دانســت و افزود: درست است 
که فعالیت های غیرمولد مالیات نمی دهند اما این حوزه نهایتاً 
۲۰ درصد قضیه را پوشــش می دهد لذا باید به فکر تولید ملی 
و افزایش ثروت باشیم.عضو هیئت علمی دانشگاه، تأکید کرد: 
تولید ملی شرط لازم برای کاهش فقر و بیکاری هست اما شرط 

کافی نیست. هزینه انتخاب مدیران و کارکنان ناکارآمد را مردم 
باید بپردازند. ردیف های بودجه ای ما به قدری زیاد اســت که 
باعث کسری بودجه شده و کسری بودجه هم استقراض را به 
دنبال دارد.وی با اشاره به تأکیدات ویژه مقام معظم رهبری بر 
رفع مشکلات معیشتی مردم اظهارکرد: دلیل اینکه مشکلات 
معیشتی مردم حل نشده این است که این موضوع در حد حرف 
باقی مانده و به عمل نرســیده لذا مسئولان و متولیان امر باید 
ایــن موضوع را صدر اولویت های خود قرار دهند.این تحلیلگر 

مسائل اقتصادی بهترین استقراض دولت را استقراض از مردم 
دانست و گفت: ما به دلیل تحریم ها امکان استقراض از خارج را 
نداریم و البته از مردم هم هر چه ظرفیت بوده تحت عنوان اوراق 
بدهی گرفته شده است لذا دولت چاره ای جز استقراض از بانک 
مرکزی ندارد.افقه در گفتگو با رادیو گفت: اگر مشکل تحریم ها 
رفع نشود بعید است که دولت سیزدهم تا پایان امسال بتواند تورم 
را کاهش دهد. در خیلی کشورهای پیشرفته دنیا، دیکتاتوری تولید 
حاکم است، این بدین معنا است که این کشورها با هر عامل اعم 

از فرد و سازمانی که باعث کاهش تولید داخل و اشتغال شوند 
بی رحمانه برخورد می کنند و در مقابل از تولیدکنندگان حمایت 

و آنها را تشویق می کنند.

چراغ سبز مجلس به واردات خودرو!

مشکل اقتصاد ایران نقدینگی نیست

کمیسیون صنایع طرح اولیه آزاد سازی را تصویب کرد:
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